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خبر

ذره بین

در پاسخ به تحلیل روزنامه »دنیای هوادار«؛
جداسازی  پیشنهادات  به  وزیر  آقای 
وزارت ورزش و جوانان واکنش نشان داد!

روز پنجشنبه 25 شهریورماه، روزنامه »دنیای هوادار«، در تحلیلی 
مفصل، به مغفول ماندن مقوله »جوانان« در سیاست های وزارت 
ورزش و جوانان در طی سالیان اخیر پرداخت، حال سیدحمید 
سجادی در رابطه  با محورهای مهمی که در دستور کار وزارتخانه 
ورزش و جوانان قرار دارد، اظهار کرد: حدود ۱۰ سال گذشته - خرداد 
۹۰- دو سازمان جوانان و تربیت بدنی ادغام شدند و شاهد یک 
وزارت جدید به نام »ورزش و جوانان« بودیم، وی اصلی ترین 
و  دانست  جوانان  مسائل  بر  ناظر  را  وزارتخانه  این  توجهات 
تصریح کرد: از مهم ترین این محورها، هویت بخشی فردی، دینی، 
اجتماعی و استعدادیابی برای جوانان است. خاصه مباحثی که 
به معیشت و مسکن این قشر ارتباط دارد. این ارتباطات دقیقاً با 

موضوع و سنِ تقریبی جوانی در کشور مرتبط است.
وی افزود: جوان از ۱۸ تا ۲۸ سال شناخته نمی شود؛ بلکه این 
وزارتخانه به طورکلی قشر جوان را در نظر دارد و الحمدلله در این 
راستا ۳۷۰۰ سمن تحت پوشش وزارتخانه قرار گرفته و مجوز 

رسمی فعالیت دریافت کرده اند.
ابتدا  دارد،  نظر  در  جوانان  و  ورزش  وزارت  گفته سجادی،  به 
شورای عالی جوانان را شکل دهد؛ چنانچه رئیس جمهور چندی 
پیش حکم دبیری شورای  عالی جوانان را صادر کرد .  قرار است 
دررابطه  با انتخاب اعضای حقیقی و حقوقی وزارتخانه هایی از 
جمله آموزش  و پرورش، وزارت علوم و وزارت کار و چهار نفر 
و  نام آشنا  جوانان  از  جمعی  از  متشکل   - حقیقی  به صورت 
کارشناس و دغدغه مند در حوزه بیانیه گام دوم و جبهه فرهنگی 
انقلاب اسلامی - گزینش شوند. وی همچنین تاکید کرد: این 
افراد باید در خصوص دولت انقلابی و مردمی دغدغه مند باشند و 
این تکلیفی است که از نظر ساختار باید در دستور کار وزارتخانه 
قرار گیرد. سجادی خاطرنشان کرد: شخصا درخواست کردم شورای 
مشورتی برای امور جوانان در نظر گرفته شود که در زمینه های 
مختلف مباحثی را مطرح و مورد بحث و بررسی قرار دهد. ایده ما 
این است که متفاوت با گذشته، این وزارتخانه را در حوزه جوانان 
به عنوان یک قرارگاه مرکزی شکل دهیم تا مطالبات جوانان را 
بیش از گذشته، از دستگاه ها پیگیری کنیم. وزیر ورزش و جوانان 
معتقد است: مشکل مسکن، شغل و ازدواج باید توسط سایر 
دستگاه ها پیگیری شود و ما دست به رصد و مطالبه گری بزنیم 
و تکالیف سایر دستگاه ها را پیگیری کنیم. اگر قرارگاه فوق با 
در نظرگیری اختیارات برای وزارت ورزش شکل گیرد، خواهیم 
توانست، خواست و نیاز جوانان را مطالبه و پیگیری کنیم. وزیر 
ورزش و جوانان در این راستا به جریان استعدادپروری و میدان 
دهی و اعتماد به جوان در راستای تحقق اهداف بیانیه گام دوم 
توسط قشر جوان کشورمان اشاره کرد و در اینباره گفت: ایشان 
در بیانیه گام دوم حدود ۴۰ بار از واژه جوانان نام برده اند. هرجا 
اتفاق مهمی در کشور افتاده است، توسط قشرجوان صورت گرفته 
است. امروز ۷۰ درصد جمعیت کشورمان جوانان هستند که بعد از 
پیروزی نقلاب دیده به جهان گشوده اند و این قشر به قدری خوب 

هستند که نادیده پای این انقلاب ایستاده اند.
سجادی که در برنامه ای رادیویی صحبت می کرد، همچنین در 
پاسخ به سوالی در رابطه با احیای برنامه های دولت قبل، مبنی 
بر رونق دهی بیشتر به بخش جوانان نسبت به حوزه ورزش گفت: 
شخصا تیم مشاوره خوبی در حوزه جوانان تجمیع کرده ام که 
معتقدم برنامه های خوبی طراحی و در دست اقدام دارند. با گذر 
از روزهای پیش رو و کادرسازی های معمول، قرار است توسط 
این تیم خوش فکر کارهای بزرگی را صورت دهیم؛ البته گاه 
مطرح شده بود که دو مقوله ورزش و جوانان از یکدیگر جا شوند 
و نماینده های مجلس نیز نقطه نظراتی داشتند تا جایگاه جوانان 
بهتر از گذشته دیده شود. سجادی از پیشنهادات مطرح شده مبنی 
بر جداسازی این وزارتخانه سخن گفت و ادامه داد: این مسئله 
همچنان در حد پیش بینی و فرضیه مانده است؛ عده ای به 
جداسازی و تبدیل وزارتخانه به سازمان معتقدند و بخشی نیز بر 
دو وزارتخانه ای شدن تاکید دارند؛ اما هم اینک اقدام جدی در این 
راستا صورت نگرفته است، مشاوران نکاتی را گوشزد کرده و رئیس 
جمهور نیز پذیرفته اند که جایگاه جوانان باید از حد معاونت فراتر 

رفته و ارتقا یابد.

محیط زیست

حوادث و انتظامی

یک کارشناس محیط زیست گفت: به طور کلی تغییرات 
اقلیمی به ویژه در کشور ما به سمتی می رود که دمای 
میانگین در منطقه بالاتر برود، اقلیمی می تواند تاثیر 
بسزایی در اکوسیستم و چرخه حیات داشته باشد، این 
تغییرات نه تنها در کشور ما بلکه در سایر کشور ها نیز 

می تواند تاثیرات متعددی در پی داشته باشد.
حمید سینی ساز کارشناس آب محیط زیست، درباره 
تغییرات اقلیمی و تاثیرات آن بر محیط زیست اظهار 
کرد: گرمایش زمین بر تغییرات اقلیمی اثر می گذارد، 
اما به اعتقاد من ارتباطی با تولید گاز دی اکسید کربن 
توسط فعالیت های صنعتی انسانی ندارد و در بسیاری 
از مقالات علمی اثبات شده که عامل آن طوفان های 
خورشیدی، لکه های خورشیدی بر سطح خورشید و سایر 

عوامل کیهانی است.
وی افزود: تغییرات می تواند مسبب انواع تغییرات 

شود یعنی هم می تواند باعث ایجاد خشکسالی 
و کم بارشی شود و هم می تواند باعث ایجاد 

بارشی شود. همچنین  بیش  و  ترسالی 
می تواند باعث ایجاد سرما و یا گرمای 

به  اما  شود،  منطقه  یک  در  زیاد 
عملکرد  مجموع  درباره  کل  طور 
زمین  کره  بر  اقلیمی  تغییرات 
می توان گفت دمای کره زمین 
مقداری در حال افزایش است 
آب  موجب  می تواند  این  که 
بالاتر  و  قطبی  یخ های  شدن 
شود  دریا ها  آب  سطح  آمدن 
سطح  آمدن  بالاتر  همین  که 

آب دریا ها خود می تواند موجب 
ایجاد طوفان های بیشتر یا زیر آب 

امر  این  که  شود  خشکی ها  رفتن 
خود می تواند مسبب ایجاد تغییرات 

بیشتری شود.
اقلیمی  تغییرات  تاثیر  درباره  ساز  سینی 

بر آلودگی هوا بیان کرد: تغییرات اقلیمی در 
مجموع اگر منجر به وزش باد بیشتر و جریان های 

توده های پر فشار و کم فشار بیشتر شود حتی می تواند 
آلودگی ها را برطرف کند، اما خود لزوما ایجاد آلودگی 
بیشتر نمی کند مگر در مواقعی که با خشکسالی های 
و  برود  بین  از  گیاهی  پوشش  منطقه  یک  در  حاکم 
کانون های ریزگرد جدید در یک منطقه ایجاد شود که 

آلودگی هایی از جنس گرد و خاک ایجاد کند.
وی همچنین در رابطه با نقش این تغییرات اقلیمی بر 
محیط های آبی گفت: به طور کلی تغییرات اقلیمی به 
ویژه در کشور ما به سمتی می رود که دمای میانگین در 
منطقه ما بالاتر می رود و وزش باد نیز بیشتر می شود و 
این دو عامل یعنی دمای بیشتر و وزش باد شدیدتر هر 
دو عواملی هستند که می تواند منابع آبی ما را بیشتر در 
معرض تبخیر شدن قرار دهد؛ چنانچه ما این واقعیت را 

نپذیریم که آب پتانسیل تبخیر شدنش بیش از پیش 
است، ممکن است موجب این شود که ما منابع آبی مان 

را به مرور بیشتر از قبل از دست بدهیم.
سینی ساز تاکید کرد: اگر این دیدگاه را داشته باشیم که 
باید بیش از گذشته منابع آبی مان را از دسترس تابش 
آفتاب یا وزش باد دور نگه داریم تا منابع آبی مان حفظ 
شود می تواند موجب در پیش گرفتن اقدامات جدیدی 
شود از جمله نفوذ دادن بیشتر آب و منابع حاصل از 
بارندگی به سفره های آب زیرزمینی تا این آب از عوامل 
تبخیر ذکر شده دور بماند و بتواند حفظ شود و اگر ما 
این کار را انجام ندهیم به مرور منابع آبی مان را از دست 

خواهیم داد.

این کارشناس بیان کرد: حدودا میزان تبخیر و تعرق 
پتانسیل کشور ما چیزی نزدیک به ۲ هزار و ۵۰۰ تا ۳ 
هزار میلی متر در سال است یعنی اگر ظرفی به عمق ۲ 
تا ۳ متر داشته باشیم و این ظرف پر از آب و سطح آن 
نیز آزاد باشد و نسبت به سطح آزاد هوا در تماس باشد 
در طول یک سال همه این میزان می تواند تبخیر شود؛ 
این پتانسیل تبخیر و تعرق مشابه میزان بارش سالانه به 
میلی متر گزارش می شود و میزان بارندگی کشور ما نیز 
طبق آنچه در مجامع علمی گفته می شود به طور متوسط 
در بلند مدت نزدیک به ۲۳۰ تا ۲۵۰ میلی متر است 
یعنی این میزان بارش داریم، اما میزان پتانسیل تبخیر 

در کشور ما نزدیک به ۲ هزار و ۵۰۰ میلی متر است و ما 
تقریبا ۱۰ برابر میزان بارش در کشور ،  تبخیر داریم و باید 
به سمتی حرکت کنیم که منابع آبی از معرض تبخیر 

شدن و عوامل تبخیر دور بماند.
وی تصریح کرد: اگر این کار را انجام ندهیم به سمتی 
می رویم که محیط های آبی ما به مرور دچار تنش و 
خشکی می شود؛ اما نباید این تصور را داشته باشیم 
که اگر این منابع را داخل سفره های آب زیرزمینی نفوذ 
دهیم، تالاب ها در ظاهر دیگر وجود خارجی بر سطح 
زمین ندارند، پس این میزان آب هدر می رود، در حالی 
که سفره های آب زیرزمینی می توانند به عنوان بانک 
مصارف  برای  آب  سازی  ذخیره  برای  اعتمادی  قابل 

مختلف باشند.
سینی ساز گفت: همچنین اگر ما بتوانیم سفره ها را به 
حد قابل قبولی از تغذیه برسانیم منابع سفره های 
آب زیرزمینی زمانی که به حد اشباع خود برسد 
از محیط هایی که می تواند به سمت سطح 
زمین بیرون بیاید و تشکیل چشمه ها، 
داد.  خواهد  را  دریاچه ها  و  تالاب ها 
تصور  که  است  اشتباه  این  پس 
کنیم اگر آب را در سفره های آب 
هدر  آب  دادیم  نفوذ  زیرزمینی 
اگر  که  طور  همان  رود.  می 
تبخیر شود هدر می رود، چرا که 
متاسفانه این تصور در دیدگاه 
برخی از مسئولان ما وجود دارد 
که  آبخیزداری  اقدامات  با  که 
همین عمل نفوذ دادن آب به 
سفره ها است مخالفت می کنند 
از این باب که احتمال دارد تالابی 
را در پایین دست موقتا دچار افت 

کند.
وی تاکید کرد: پیش بینی می شود بیش 
از ۷۰ درصد آب حاصل از بارندگی سالانه 
در کشور ما بدون هیچ گونه استفاده ای تبخیر 
می شود، در صورتی که اگر ما بتوانیم از ۷۰ درصد 
میزان ۱۰ درصد را هم در سفره های آب زیرزمینی ذخیره 
کنیم آب خیلی بیشتری ذخیره شده و در دراز مدت 
تالاب ها و چشمه های ما هم خیلی بهتر از قبل احیا 

خواهد شد.
تغییرات اقلیمی همواره با اثراتی بر طبیعت همراه بوده 
است، اما مسبب عموم آسیب ها و تخریب هایی که باعث 
نابودی طبیعت و اکوسیستم شده است خود ما انسان ها 
پیشرفت  برای  راهی  دنبال  به  همواره  بشر  هستیم، 
خویش بوده است و از محیط زیست و اقداماتی مبنی بر 
بهبود اوضاع اکوسیستم غافل شده؛ امید است هر فردی 
در جامعه به اندازه توان خویش در راستای بهبود اوضاع 
محیط زیست گام بردارد و اکوسیستمی فاقد آلودگی 

برای نسل های آینده بر جای بگذاریم.

مرکز اطلاع رسانی ناجا از انهدام تیم تروریستی مسلح 
در شمال غرب کشور توسط مرزبانان نیروی انتظامی 
خبر داد، اعضای باند تروریستی که قصد ورود به کشور 
را داشتند، توسط مرزبانان دستگیر شدند، مرکز اطلاع 
رسانی ناجا اعلام کرد: در یک عملیات هدفمند و موفق 
در منطقه مرزی شمال غرب کشور  یک تیم از گروهک 

تروریستی که برای انجام اقدامات خرابکارانه قصد ورود 
به کشور را داشتند، منهدم شد، دراین عملیات دو نفر 
از تروریست ها، دستگیر و مقادیر قابل توجهی سلاح 
و مهمات و نارنجک جنگی، مواد منفجره و همچنین 
تجهیزات ارتباطی و انواع بیسیم از تروریست ها بدست 

مرزبانان ناجا افتاد.

»یک کارشناس محیط زیست« تشریح کرد:

تغییرات اقلیمی، مفید یا مضر برای طبیعت؟

در یک عملیات هدفمند و موفق در منطقه مرزی شمال غرب کشور؛

انهدام باند گروهک تروریستی در شمال غرب کشور

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید  »جعفر محمدی« را گرامی میدارد
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اجتماعی

مسکن

4 شرط صاحب خانه شدن
 در طرح ملی مسکن؛

خلف وعده کاهش 25 درصدی 
قیمت طرح ملی مسکن

۱۸ آبان ماه سال ۹۸ معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و 
شهرسازی در اولین و آخرین نشست خبری خود به تشریح 
جزئیات طرح ملی مسکن پرداخت، محمودزاده وی با بیان  
این که در طرح اقدام ملی،  ساخت ۴۰۰ هزار واحد مسکونی 
در شهرهای کشور هدفگذاری شده است، گفت:  در این طرح،  
متقاضیان باید ۴ شرط فاقد مالکیت از اول تیرماه ۸۴، عدم 
استفاده از امکانات دولتی از اول انقلاب، تأهل و سابقه ۴ سال 

اقامت در شهر مذکور  را داشته باشند.
وی ادامه داد: سه شیوه کلی برای تأمین زمین در  این طرح 
پیش بینی شده است؛ در شهرهای کوچک که مشکل کمتری 
در تأمین زمین وجود دارد برنامه واگذاری ۹۹ساله زمین اجرا 
می شود. شیوه دوم مشارکت است که بخش کمی را شامل 
می شود، وی با بیان این که قیمت ساخت به صورت قیمت 
تمام شده در اختیار مردم قرار می گیرد،  افزود: در بخش زمین 
تدبیری اندیشیده شد برای علاقمند به مالکیت زمین، ۲ سال 
تنفس در نظر گرفته شده و مابقی قیمت زمین به صورت 
اقساطی پرداخت می شود. معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان 
این که ثبت نام کنندگان در صندوق پس اندازیکم می توانند در 
ساخت مسکن از این وام استفاده کنند، گفت: وام دوم، وام 
بافت فرسوده است که در قالب آن بخشی از منابع از صندوق 
توسعه و منابع داخلی بانک به رقم ۱۰۰ میلیون تومان است. 
وام ۷۵ تا ۱۰۰ میلیون تومانی نیز از محل منابع بانک های 
عامل به متقاضیان با سود ۱۸ درصد و فروش اقساطی ۱۲ساله 
پرداخت خواهد شد. محمودزاده متوسط قیمت تمام شده 
طرح ملی مسکن برای هر مترمربع را ۲ میلیون تومان اعلام 
کرد و گفت: قیمت تمام شده واحدهای مسکونی طرح ملی ۱.۶ 
تا ۲.۵ میلیون تومان و به طور متوسط ۲ میلیون تومان است.
حدود یکماه پس از این اظهارات، یعنی آذرماه ۹۸ وی  با 
اعلام میانگین قیمت ۳.۵ تا ۴ میلیون تومانی یک مترمربع 
زمین در طرح ملی مسکن گفته بود:  متقاضیان باید طی ۱۲ 
سال ۱۲۰ میلیون تومان برای زمین پرداخت کنند. در شهرهای 
استان تهران میانگین یک مترمربع زمین ۳.۵ تا ۴ میلیون 
تومان است. برای آپارتمان های پرتراکم با مساحت ۳۸ تا ۴۳ 
مترمربع در شهرهای استان تهران قیمت زمین ۱۲۰ میلیون 
تومان تخمین زده می شود که متقاضیان باید این مبلغ را 
در اقساط ۱۲ساله پرداخت کنند. وی با بیان این که قیمت 
تمام شده ساخت نیز محاسبه و اطلاع رسانی خواهد شد، اضافه 
کرد: متقاضیان باید آورده ای بین ۱۰۰ تا ۱۵۰ میلیون تومان 
داشته باشند و پرداخت اقساط واحدهای مسکونی توسط 
متقاضیان بعد از تحویل واحد، آغاز می شود. معاون مسکن 
و ساختمان وزیر راه میانگین مساحت واحدهای مسکونی 
طرح ملی مسکن را ۷۵ مترمربع اعلام کرد و گفت: هزینه 
ساخت هر مترمربع از واحدهای این طرح یک تا ۲.۵ میلیون 
تومان به صورت ناخالص بر اساس قیمت های امروز خواهد 
بود. محمودزاده ۲۹ بهمن ماه سال ۱۳۹۹ در همایش طرح ملی 
مسکن از امضای تفاهمنامه ای برای تأمین مصالح ساختمانی 
ساخت واحدهای طرح اقدام ملی مسکن خبر داده و  گفته 
بود:تا حدود ۳۰ درصد قیمت این مصالح ارزان تر از قیمت های 
روز است و سعی شده بدون پرداخت پول و به صورت اقساطی 

این مصالح ساختمانی تأمین شود.
وی با بیان این که همچنین در قالب این تفاهمنامه ۵ درصد 
نیز بابت کارمزد سالیانه، تخفیفات عوارض و هزینه های خدمات 
مهندسی کاهش خواهد یافت، افزود:  در مجموع ۲۵ درصد 
هزینه ساخت برای متقاضیان طرح ملی مسکن کاهش می یابد.
 این درحالی است که پس از گذشت حدود ۲ سال از اعلام قیمت 
متوسط ۲ میلیون تومانی، مدیرعامل شرکت عمران پردیس از 
قیمت تمام شده ۵.۵ میلیون تومانی ساخت هر مترمربع 
واحدهای طرح ملی مسکن خبر داده است، مهدی هدایت در 
این باره گفته است: پیش بینی می کنیم با قیمت های امروز 
هزینه تمام شده ساخت-هر مترمربع- ۵ تا ۵.۵ میلیون تومان 

خواهد بود.

بورس

صنعت

بازرگانی

سهام عدالت به عنوان یکی از دارایی های 49 میلیون 
ایرانی، این روزها توجهات زیادی را به خود جلب کرده 
است. همین مساله باعث شده هر روز افرادی که سهام 
عدالت دارند، پیگیر وضعیت سهام شرکت های حاضر در 
این سبد باشند، سهام عدالت در یک سال گذشته با روند 
نزولی همراه بوده و در همین دوران به دلیل کاهش 
عدالت  سهام  ارزش  درصد   65 تا  بورس  کل  شاخص 

کاهش یافته است.
با آزادسازی سهام عدالت بسیاری در تیرماه و مردادماه 
سال 99، افراد می توانستند 60 درصد سهام خود را به 
فروش برسانند. همین مساله باعث شد فشار فروش 
از  برخی  و  شود  وارد  شرکت ها  این  سهام  بر  زیادی 
کارشناسان ورود بورس به فاز اصلاح در سال گذشته را 

آزادسازی سهام عدالت می دانند.
از مرداد ماه سال گذشته تا خرداد ماه سال جاری قیمت 
سهام عدالت روند نزولی داشته است. اما با تغییراتی که 
در شرایط سیاسی کشور رخ داده است، بورس در خرداد 

ماه وارد یک فاز صعودی شده است. همین مساله سبب 
رشد 40 درصدی ارزش سهام عدالت تا ابتدای شهریور 

ماه شده است.
اما با توجه به کاهش شاخص در دو هفته گذشته، ارزش 
سهام عدالت نیز با کاهش مواجه شده است. در هفته 
گذشته ارزش سهام عدالت با کاهش 1.49 درصدی و 
حداقل 232 هزار تومان و 567 هزار تومان کاهش یافته 

است.
در حال حاضر هر برگ سهام عدالت 409 هزار تومانی به 
میزان 10 میلیون و 467 هزار تومان، سهام عدالت 492 
هزار تومانی به میزان 12 میلیون و 591 هزار تومان، هر 
برگه 532 هزار تومانی به ارزش 13 میلیون و 614 هزار 
تومان و برگه 1 میلیون تومانی به ارزش 25 میلیون و 
591 هزار تومان ارزشگذاری شده است، به نظر می رسد، با 
توجه به پیش بینی روند صعودی که کارشناسان در باره 
هفته های آینده اشته اند، ارزش سهام عدالت نیز با روند 

صعودی مواجه خواهد شد.

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی 
گفت: وزیر صنعت، معدن و تجارت به نخستین تعهد 
خود به مجلسی ها جامه عمل پوشاند و قیمت سیمان 
را به قیمت واقعی خود بازگرداند، »لطف الله سیاهکلی« 
افزود: در این دوره صحبت های مبسوطی با وزرا برای رای 
اعتماد در صحن مجلس و کمیسیون ها داشته ایم و 

اعتماد ما به وزرا مشروط بوده است.
و  وعده ها  به  عمل  را  اعتماد  رای  حفظ  شرط  وی، 
برنامه های ارائه شده برشمرد و ادامه داد: توجه به سیمان، 
جمله  از  غیره  و  صادرات  بازار،  تنظیم  خودرو،  فولاد، 
برنامه های »سید رضا فاطمی امین« وزیر صنعت، معدن 

و تجارت بوده است.
آبیک در مجلس شورای  و  البرز  قزوین،  نماینده مردم 

که  بود  داده  قول  وزیر صنعت  اینکه  اعلام  با  اسلامی 
قیمت سیمان را تا مهرماه به قیمت واقعی بازگرداند، 
خود  تعهد  نخستین  به  عمل  با  فاطمی امین  گفت: 
به مجلسی ها، قیمت سیمان را به قیمت واقعی خود 

بازگرداند.
سیاهکلی اضافه کرد: با همین توانمندی و عزمی که از 
فاطمی امین سراغ داریم، قیمت فولاد نیز تعدیل خواهد 
شد و اقدام های مناسبی برای خودرو نیز ارائه خواهد داد.

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس خاطرنشان کرد: 
بازار فولاد و خودرو،  برای بهبود وضعیت  وزیر صنعت 
زمان بندی مناسبی را از مجلس گرفته است و بر اساس 
همین برنامه زمان بندی به موفقیت های خوبی خواهد 

رسید.

گمرک ایران، در جریان واردات واکسن که از نیمه بهمن 
ماه سال گذشته آغاز و تاکنون ادامه داشته، آمار مربوط 
به این واردات را منتشر می کند که تازه ترین گزارشی 
واردات  آخرین  از  بعد  ایران  گمرک  فنی  معاون  که 
صورت گرفته اعلام کرده است، نشان می دهد که تا ۲۶ 
شهریورماه سال جاری ۵۸ میلیون و ۳۲۳ هزار و ۶۰۶ دز 

واکسن وارد کشور شده است.
جزئیات واکسن های وارداتی این گونه است که از ۵۴ 
مرحله ورود ، ۳۱ محموله مربوط به سینوفارم چین با 
دیگر  است.  بوده  دز  و ۳۹۶  هزار  و ۷۲۶  میلیون   ۴۸
واکسن ورودی از چین، آسترازنکا در قالب کواکس با 
یک محموله یک میلیون و ۴۴۹ هزار و ۶۰۰ دزی بوده 
است. از روسیه نیز ۱۲ محموله به تعداد یک میلیون و 
۳۴۵ هزار دز اسپوتنیک و دو محموله آسترازنکا به تعداد 

۹۶۳ هزار دز وارد کشور شده است.
یک محموله نیز از ایتالیا به تعداد یک میلیون و ۴۵۲ 
هزار دز در قالب کواکس وارد شده و از کره جنوبی نیز 
یک محموله به تعداد ۷۰۰ هزار و ۸۰۰ دز)کواکس( به 
ایران آمده است. محموله های دیگر مربوط به ۶۵۰ هزار 

دز آسترازنکا از اتریش در دو محموله و ۱۲۵ هزار دز از 
هند با یک محموله است.

طبق گزارش ارونقی عمده واکسن های وارداتی مربوط 
آن  از  بعد  و  درصد   ۵۴ با  جاری  سال  شهریورماه  به 
ابتدای  از  بر این اساس  با ۲۳ درصد است که  مرداد 
مرداد تاکنون حدود ۷۷ درصد واکسن های وارداتی به 

ایران آمده اند.
در سایر نیز ۱۱ درصد در تیرماه، دو درصد خردادماه، هفت 
درصد اردیبهشت، دو درصد فروردین، حدود یک درصد 
اسفند سال گذشته و کمتر از یک درصد نیز در بهمن ماه 

وارد شده است.
این در حالی است که در شهریورماه سال جاری از مجموع 
واکسن های وارداتی ۳۱ میلیون و ۶۴۳ هزار و ۹۹۶ دز و 
در مرداد ۱۳ میلیون و ۴۲۷ هزار و ۱۰ دز وارد شده است.

در سایر ماه ها نیز ۶ میلیون و ۴۰۴ هزار و ۸۰۰ دز، خرداد 
یک میلیون و ۲۰۰ هزار دز، اردیبهشت سه میلیون و 
۶۵۲ هزار دز، فروردین یک میلیون و ۳۰۰ هزار و ۸۰۰ دز، 
اسفند ۵۷۵ هزار دز و در بهمن ۱۲۰ هزار دز  واکسن وارد 

کشور شده است.

کاهش 1.5 درصدی قیمت سهام حاضر در سبد سهام عدالت؛ 

سهام عدالت شما چقدر می ارزد؟

»عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس« خبر داد:

سیمان به قیمت واقعی خود بازگردانده شد

با اعلام »گمرک ایران«:

جزئیات واردات ۵۸ میلیون دُز واکسن؛ ۷۷ درصد در دو ماه

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »فاطمه شفیعی مقدم«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد
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باذن الله...

توابع  از  بارکوسرا  بنه  57 سال پیش در روستای صیقل 
شهرستان لنگرود استان گیلان به دنیا آمد. جنگ که شروع 
شد، مانند هم سن و سال هایش به خیل رزمندگانی پیوست 
که می خواستند از تمامیت ارضی ایران اسلامی دفاع کنند، 
خیلی زود با توجه به همت بلند و نبوغ نظامی اش در میان 
بچه های خطه سرسبز شمال گل کرد و به عنوان فرمانده 
گروهان، فرمانده گردان و در آخر افتخار خادمی و فرماندهی 

لشکر 16 قدس گیلان را به دست آورد. 
بعد از جنگ تحمیلی در مقاطع مختلف برای بازگشایی 
مقدم  خط  در  و...  بوران  و  برف  هنگامه  در  راه ها 
خدمت رسانی به هم استانی هایش بود، سال ها بعد در 
دهه 90 با ظهور لشکر تروریست های تکفیری در سوریه 
و عراق، به سرزمین شام سفر کرد تا رکاب سردار دل ها 
الزهرا« شود،  نبل  فاتح  »فرمانده  یاری همرزمانش  با  و 
آزادسازی ای که مردمان مظلوم این شهرها را از محاصره 

ناجوانمردانه و پنج ساله تکفیری ها نجات داد. 
شهید،  »سردار  خدمات  از  تیترهایی  بالا  سطر  چند 
محمدعلی حق بین« فرزند دیار میرزا کوچک خان جنگلی 

است. 
از »سردار شهید محمدعلی حق بین« سه فرزند، دو دختر 
و یک پسر به یادگار مانده است، در این مصاحبه پای 
برومند  رزمندگان  از  مصطفوی  امیر  آقای  صحبت های 
گیلانی که قریب دو دهه این شهید والامقام را درک کرده 
است، نشسته ایم. در این مصاحبه برشی از شخصیت، 
خدمات و زندگی و زمانه شهید حق بین از دریچه نگاه 

این رزمنده مدافع حرم به تصویر کشیده شده است.
از سال 1381 در لشکر 16 قدس با سردار حق بین آَشنا 
شدم. در آن ایام مسئولیت خدمات رفاهی کارکنان را بر 
به  سردار  توسط  کارکنان  مادی  داشتم، مشکلات  عهده 
من ارجاع داده می شد، گاهی ساعت 12 شب برای حل 
مشکلات همکاران با من تماس می گرفت و موضوعات 
و مسائل همکاران را پیگیری می کرد. بارها پیشامد از 
بودجه ای که سازمان در حوزه رفاهی اختصاص داده بود، 
این بودم که  بار شاهد  باقی نمی ماند، چندین  چیزی 
کارکنان  به  خود  درآمد شخصی  از  بین  آقای حق  حاج 

کمک کردند.

مدیر شجاع در صحنه نبرد

شرافمندانه  و  عزتمندانه  را  عمری  والامقام  شهید  این 
زندگی کردند، ایشان در همه حال دغدغه حل مشکلات 
نیروها را داشت، آقای حق بین، مدیری شجاع در صحنه 
های نبرد بود، اینجانب چندین دوره توفیق داشتیم که 
در سوریه همراهشان باشم. به سردار حق بین می گفتم، 
همیشه فکر می کردم؛ فرماندهی نیرو در میدان کار ساده 
ای است، اما وقتی در صحنه نبرد قرار گرفتیم، متوجه 
فرماندهی  توان  منطقه  در  شماری  انگشت  افراد  شدم 

نیروها در مقابل حجمه های داعش، جبهه 
النصره و احرار الشام و... را دارند. با 

این  بود،  زیاد  کار  فشار  اینکه 
با  ایام  آن  در  عزیز  فرمانده 

خونسردی کامل نیروها را 
با  کردند.  مدیریت می 
وجود اینکه جوان تر 
این  احساسم  بودم، 

بود که با این حجم از گرفتاری، من نمی توانم نیروها و 
اتفاقات پیش آمده را مدیریت کنم. 

رمز عملیات نبل الزهرا

بود،  داده  دستور  قاسم  حاج  الزهرا  نبل  عملیات  در 
هدایت  برای  عملیات  هنگامه  در  میدانی  فرماندهان 
میدانی نیروها در دل میدان حضور نیابند، این دستور به 
جهت آن بود که مبادا حین عملیات فرماندهان مجروح 
شوند، تا مبادا نقصانی برای هدایت نیروها در بحبوحه 
عملیات رخ دهد. اما با همه این حال شهید حق بین در 

خط مقدم جبهه نیروها را هدایت می کرد. 
ای  ویژه  ارادت  زهرا)س(  حضرت  به  بین  حق  سردار 
داشتند، رمز عملیات نیز یا فاطمه الزهرا)س( بود، هنگام 
ایستاده  از سردار  کوتاهی  فاصله  در  عملیات  رمز  اعلام 

بودم و البته بیسیم هم داشتم.
در  خواستند  می  را  عملیات  رمز  وقتی  بین  حق  سردار 
کلمه  کنند،  اعلام  مقاومت  رزمندگان  به  بیسیم  پشت 
یا فاطمه الزهرا)س( را به خاطر بغض نتوانستند به طور 
نام  ادا کنند. این سردار دلاور روی  کامل در کلام شان 
این  عملیات  رمز  اعلام  هنگام  در  کرد  بغض  زهرا)س( 
اتفاق، انقلابی در میان رزمندگان ایجاد کرد و همه بچه 
ها اشک های شان جاری شد، نیروهای مقاومت در آن 
عملیات از سه محور به خط زدند همه رزمندگان همین 
احوال را داشتند. معتقدم این اتفاق و انقلاب روحی در 
میان رزمندگان از خلوص نیت شهید حق بین نشات می 
گرفت، پس از پایان موفقیت آمیز عملیات حاج قاسم 
گفتند: »در این عملیات درب 4 ساله خیبر شکسته شد.«

دست های با اخلاصی که صورت صاحبش را پوشاند

از خلوص  الزهرا،  نبل  عملیات  در  الفتوح  فتح  معتقدم 
بود،  بین  حق  سردار  فرماندهی  در  وافر  هوش  و  نیت 
رزمندگان حاجی حق  الزهرا شدیم  نبل  وقتی وارد شهر 
بین را روی دوششان گرفتند. اکثر تصاویری که از سردار 
در آن روز منتشر شده روی دوش رزمندگان قرار دارد و 
دستش روی صورتش است، حاجی مدام می گفت من 
آن  اند،  زحمت کشیده  لشکر  رزمندگان  نبودم،  ای  کاره 

ها پیروز میدان هستند. می گفت من را از روی 
دوشتان پایین بیاورید، وقتی دید بچه ها 

به حرفش گوش نمی کنند دستش 
چون  داد،  قرار  صورتش  روی  را 

و... مشغول  عکاس  های  بچه 
مستندسازی بودند؛ آقای حق 
بین، دستش را روی صورتش 

گذاشت.
حاج قاسم در عملیات های 
حساسی که نگاه راهبردی به 

آن بود برای راهبری و هدایت 
روحیه  ارتقا  و  فرماندهان 

می  حضور  منطقه  در  رزمندگان 
یافت. ایشان برای عملیات نبل الزهرا 

هم در کنار سردار حق بین حضور داشتند تا 
قوت قلبی برای بچه ها باشد. البته به خاطر مسائل 

حفاظتی کسی از حضورشان مطلع نمی شد. قرار بود حاج 
قاسم در سرآغاز عملیات رمز شروع عملیات را در پشت 
اینکه 4  به خاطر  کند، خب  اعلام  رزمندگان  به  بیسیم 
سال این منطقه در اشغال نیروهای تروریستی بود فشار 
زیادی بر روی شهیدان سلیمانی و حق بین بود. شهید 
سلیمانی قصد داشتند خودشان رمز عملیات را از پشت 
بیسیم اعلام کنند. اما به خاطر حضور چند روزه ایشان 
در منطقه، شناسایی و بررسی جوانب عملیات و جلسات 
پی در پی که گاه تا اذان صبح به طول می انجامید، چند 
ساعت مانده به شروع اعلام فرمان عملیات، استراحت 

کرد تا در شروع عملیات فرمان را خودشان صادر کنند.

لبخند رضایت حاج قاسم

روزهای گذشته  در  کار  فشار  و  فرط خستگی  از  حاجی 
خواب بود، آقای حق بین فرمان عملیات را خودش صادر 
کرد. بعد از ساعات اولیه عملیات چهار یا پنج صبح بود 
که حاج قاسم را در خط عملیات دیدم. در آن ساعات 
شاهد خستگی فراوان این فرماندهان، این دو شهید عزیز 
بودم. با وجود خستگی زیاد، آقای حق بین با خونسردی 
کامل مسائل و اقدامات صورت گرفته را برای حاج قاسم 
تشریح می کرد. لبخند رضایتی در لبان حاج قاسم نقش 

بست.
حاج قاسم در عملیات بوکمال گفته بود هر جا آقای 
این  است.  راحت  خیالم  من  باشد  بین  حق 
وی  اشراف  از  حاکی  رضایت  لبخند 
آقای  بود.  عملیات  میدان  در 
آن  آخر  هسته  در  بین  حق 

عملیات موثر بود.
عملیات  شهید  تنها 
الزهرا  نبل  آزادسازی 
آن هم پس از پایان 

یک  عزیز  شهید  این  بود،  زاده  کوچک  حامد  عملیات 
همه  رسید.  شهادت  به  آزادسازی  عملیات  از  بعد  روز 
فرماندهان و خود شهید حق بین هم بعد پیروزی گفتند 
برای شکستن این خط تصور می کردیم با توجه به موانع 
از  تن   20 حداقل  پیروزی  برای  دشمن  استحکامات  و 
قدری  به  بحمدالله  اما  مان شهید می شوند.  رزمندگان 
عملیات خوب و موفقیت آمیز بود که در حین عملیات 

شهید ندادیم.

اگر اینجا شهید شوید، اجر 
شهادت ندارید 

از  پیش  بین  سردار حق 
از  برخی  به  عملیاتی 
گفت؛  می  فرماندهان 
اگر جلو رفتید و شهید 
شهادت  اجر  شدید 
شما  چون  ندارید.  را 
نیروها  هدایت  وظیفه 
را بر عهده دارید، از 5 نفر 
حق  آقای  همراه  فرمانده 
نفرشان جانباز شد. در  بین 3 
بیمارستان همراه این عزیزان بودم، 
اینجا شهید شوید  اگر  گفته  گفتم حاجی 
اجر شهادت نداریدها... بچه ها در جواب به من گفتند 

آقای حق بین از ما جلوتر بود از ما چه توقعی داشت؟ 
که  اراداتی  برای  میدانی  فرماندهان  و  رزمندگان  همه 
به حاج قاسم داشتند، وقتی می دیدند حاج قاسم در 
میدان حاضر می شود، در عملیات ها مخلصانه از جان 
حاج  صورت  به  خش  حتی  نبودند  راضی  می گذاشتند، 
قاسم بیفتد. حالا وقتی سردار حق بین با تاسی از فرمانده 
دلاورش حاج قاسم در دل میدان حضور می یافت، همه 
فرماندهان و نیروها شجاعت و روحیه شان تقویت می شد 
با خود می گفتند وقتی فرماندهان ارشد ما در دل میدان 
هستند ما هم باید با جان و دل، هم پای آن ها حرکت 

کنیم.
 

دوره، دوره جوان هاست

همان طور که می دانید شیوه های جنگ در گذر زمان 
بروز رسانی می شود، وقتی می خواستیم طراحی برای 
از رزمندگان که جوان تر  عملیات انجام دهیم، جمعی 
بودیم به شوخی به آقای حق بین می گفتیم سردار الان 
دفاع  سال   8 در  ایشان  خب  هاست،  جوان  دوره  دوره 
مسئولیت  تیپ  فرمانده  تا  گروهان  فرمانده  از  مقدس 
داشتند. داعشی ها شیوه های نوین جنگی و حربه های 
جدیدی برای ارعاب نیروهای مقاومت استفاه می کردند. 
نبودیم.  انتحاری  عملیات  شاهد  مقدس  دفاع  در  مثلا 
انتحاری شیوه های جدیدی برای ایجاد رعب و وحشت 
در میان رزمندگان خط مقدم مقاومت بود که بتوانند به 

راحتی خط را بشکنند. 

فرمانده صاحب نظر

هنگام طراحی عملیات بعضا در طراحی عملیات میان 
این  مخصوصا  بود،  سلیقه  و  نظر  اختلاف  فرماندهان 
جعفرنیا  شهید  با  عملیات  اجرای  شیوه  در  اختلاف 

فرازهایی از رشادت های »سردار شهید محمدعلی حق بین«؛

فرمانده فاتح نبل الزهرا در رکاب سردار دل ها

گفت و گوی ویژه

رضا شاعری

  نویسنده

معتقدم فتح الفتوح در عملیات نبل الزهرا، از خلوص نیت و هوش وافر در فرماندهی سردار حق بین بود، وقتی وارد شهر نبل الزهرا 

شدیم رزمندگان حاجی حق بین را روی دوششان گرفتند. اکثر تصاویری که از سردار در آن روز منتشر شده روی دوش رزمندگان قرار دارد 

و دستش روی صورتش است، حاجی مدام می گفت من کاره ای نبودم، رزمندگان لشکر زحمت کشیده اند، آن ها پیروز میدان هستند. می 

گفت من را از روی دوشتان پایین بیاورید، وقتی دید بچه ها به حرفش گوش نمی کنند دستش را روی صورتش قرار داد، چون بچه های عکاس 

و... مشغول مستندسازی بودند؛ آقای حق بین، دستش را روی صورتش گذاشت.
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مشاهده می شد، به شوخی در همان جلسات به ایشان 
می گفتیم حاج آقا دیگه دوره ما جوان هاست و شیوه 
برای  هم  ها  مزاح  این  است.  شده  جدید  جنگ  های 
تلطیف فضا در حین کار انجام می شد. اما خب ایشان در 
کار نظامی به لحاظ تکنیکی، تاکتیکی و راهبردی واقعا 
صاحب نظر و سوار کار بود،  به ایشان می گفتیم شما 
از سه جناح به دل دشمن می خواهید بزنید با توجه به 
پراکندگی نیرو، عمده قوا ضعیف می شود. بنابراین از دو 
جناح عملیات کنید که قدرت نیرو مضاعف شود، ایشان 
برای همین دیدگاه ما هم استدلال هایی می آورد که اگر 
از دو جناح به دل میدان بزنید این جناح سوم ضعیف 
است و دشمن از این نقطه امکان دارد به ما ضربه وارد 
کند. پس از شنیدن استدلال های ایشان می دیدیم بله 

در حقیقت صحنه همین گونه است.

شهید سلیمانی گفت طراحی عملیات نبل الزهرا
 را کتاب کنید

بروز رسانی ایشان در دانش نظامی باعث شده بود از او 
پیروزی  از  پس  باشیم.  شاهد  نظر  ای صاحب  فرمانده 
را  بین  حق  سردار  سلیمانی  شهید  الزهرا  نبل  عملیات 
مجاب کرده بود که این عملیات را به عنوان یک اتفاق 
و تئوری که عملیاتی شده در قالب کتاب منتشر کنید. 
خاطرم هست که برای تالیف این کتاب اقدام کردند اما 

نمی دانم این کار به اتمام رسید یا نه.
نمی دانم در جلسه فرماندهان ارشد حاج قاسم با آقای 
حق بین چگونه مصاحبت و شوخی ای داشتند اما در 
قاسم  داشتیم، حاج  امکان حضور  ما هم  که  جلساتی 
احترام خیلی زیادی برای آقای حق بین قائل بود. شهید 
با  ارشد  فرماندهان  با  ها  جبهه  از  برخی  در  سلیمانی 
سختی و استحکام خاصی حرف می زد. )بد صحبت نمی 
کردند، با اقتدار برخورد می کردند( اما برای شهید حق بین 
احترام خاصی قائل بودند. مثلا همان شهید پاشاپور هم 
از فرماندهان نزدیک حاج قاسم بودند و در آن فیلم نوع 

برخوردشان را مشاهده کردید. 

خیلی ها مجاهد بودند، اما مجاهد نماندند

حاج قاسم وقتی داشت انگشترش را در دست آقای حق 
بین می گذاشت در همان هنگام دست سردار حق بین 
را بوسید. فیلمش را بچه های لشکر حتما دارند. عرضم 
این است خیلی ها مجاهد بودند اما مجاهد نماندند، رهبر 
انقلاب با آن عظمت بارها در خصوص حاج قاسم گفتند 
ایشان شهید زنده است و آقا با یک بینشی این مطلب در 
کلامشان جاری شد. یعنی ایشان حاجی را بیمه کرده بود، 
اگر خدای ناکرده قدم اشتباهی از شهید سلیمانی عزیز سر 
می زد آن را به رهبر معظم انقلاب نسبت می دادند که 

این همانی بود که شما گفتید شهید زنده است.
وقتی حاج قاسم دست شهید حق بین را می بوسد انگار 
عاقبت بخیری او را دیده که این اقدام را در میان جمع 

انجام داد و دست آقای حق بین را بوسید. 

جعفرنیا علمدار سردار حق بین

وقتی شهید جعفرنیا شهید شد، آقای حق بین گفت من 
علمدار لشکرم را از دست دادم. من خودم وقتی این جمله 
را شنیدم خیلی اشک ریختم. می خواهم عرض کنم، با 
شهادت سردار حق بین ستون خیمه جبهه مقاومت بچه 
از خطه  باید جوان های مجاهدی  های گیلان شکست، 
گیلان با همان غیرت و شرف همت کنند و ستون این 
خیمه را ترمیم کنند. تصورم این است که سال ها طول 

بکشد.

مهربانی اش را که دیدند، آرام شدند

نزدیک  بین  به سردار حق  نوع شغلم  به خاطر  سال ها 
بودم و در اکثر جاهای که برای سخنرانی ها و مراسم ها 
همراهشان بودم. در یکی از وقایع دی ماه 96 به عنوان 
در  که  هایی  بچه  همان  از  بودم،  سردار  همراه  محافظ 
خیابان بودند چند نفر سردار را که لباس شخصی پوشیده 
بود را شناختند، جوان ها آمدند نزدیک و با او گرم صحبت 

کردند، گفتند می شود با شما عکس بگیریم؟
گفتم حاجی این جوان ها همان هایی بودند که کمی 
بالاتر شلوغ می کردند، ایشان در پاسخ گفت اشکال ندارد 
الان یک مسئولی را دیدند خب بگذار با او راحت باشند. 
وقتی آن جوان ها که حدودا 20 نفر بودند، برخورد گرم 

سردار را دیدند آرام شدند.

راه را باز کنید

در سال های دهه 90 دو برف سنگین در 
استان گیلان داشتیم همه شهرهای استان 
اولی  برف  در  بود.  داده  رخ  ترافیکی  گره 
حجم  واقعا  بودم  همراهشان  خودم  من 

گرفتاری سنگین بود.
کیلومتر   15 فاصله  شاید  بین  حق  آقای 
جاده را پیاده آمدند تا جاده را برای ماشین 
که  حالی  در  کنند.  باز  مانده  راه  در  های 
بفرستند.  را  مهندسی  های  بچه  شد  می 
ای  رسانه  ای  گونه  به  حاجی  چهره  خب 
نبود که همه مردم ایشان را بشناسند. به 
افرادی  رسیدیم،  مسیر  در  روستایی  یک 
جلوی لودر و بلدوزر به بچه های سپاه می 
گفتند مسیر روستای ما را باز کنید. خب 
در همین حین ما به جمع روستایی ها و 
بچه های سپاه رسیدیم، سردار خودش را 
اصلا معرفی نکرد، جویای مسئله شد، یک 
آقای جا افتاده ای رو به سردار گفت من 
و خواهش  است  به شدت مریض  مادرم 
کرد مسیر را برایشان باز کنیم، آقای حق 
بین گفت به خاطر احترام به این مادر و 
را  اینجا خودش  تا  این پسر غیرتمند که 
رسانده، حتما این کار را انجام دهید. بچه 
باید  فقط  حقیقتش  کردند.  باز  را  راه  ها 
های  راه  و  کردیم  می  باز  را  اصلی  جاده 

فرعی و روستایی را نیروهای امداد و شهرداری باید باز 
می کردند، با دستور سردار حق بین، بازگشایی این مسیر 
به خاطر  انجام شد. می گفت  هم توسط همکاران ما 
آن پیرزن و این مسیری که این مرد آمده باید دلشان 

را شاد کنیم.
در کار خیر، در همدلی و پرداخت بسته های معیشتی 
به افراد نیازمند، سردار خیلی موثر بود و نام و نشانی از 

خودشان هم نبود.

وقتی خبر شهادت جعفرنیا را شنید

رسیدند.  شهادت  به  خلسه  عملیات  در  جعفرنیا  شهید 
در این عملیات ما به عنوان نیروهای پدافند به همراه 
لشکرهای دیگر مثل فاطمیون و زینبیون در خط حضور 
رزمندگان  از  و  گردان  فرمانده  عزیز  شهید  این  داشتیم. 
تکاور بود و از همین رو روحیه جوانمردی و شجاعتش 
باعث شده بود که رزمندگان لشکر به او ارادت ویژه ای 
داشته باشند. وقتی خبر شهادت جعفرنیا را شنیدیم همه 
بچه ها روحیه شان شکست، به طوری که هیچ کس گلوله 

ای شلیک نمی کرد.
وقتی آقای حق بین به جمع ما رسید، تصور می کردم 
با شنیدن این خبر خودش هم متاثر می شود، اما در آن 
لحظات سخت با اقتدار به نیروها و به خود من گفت: 

»بلند شید، اینجا و الان جای عزاداری نیست.«
مبارک  ماه  ایام  در  و جراحت ها  با وجود خستگی ها 
همیشه روزه داشت، به جرات می توانم بگویم بارها هنگام 
افطار اتفاق بدی رخ می داد و سردار باید می رفت. نمی 
دانم اصلا فرصت می شد در ماشین غدایی تناول کند 

یا نه...

تبادل آتش در فاصله 20 متری با داعش

یک بار بعد از 13 روز از میدان برای استحمام برگشته 
بود اما در همان هنگام دشمن پاتک زد و دوباره با همان 
لباس ها به خط برگشت، تصمیمات به موقع ایشان در 
صحنه نبرد عالی بود و جنگ را بروز مدیریت می کردند. 
در سوریه جنگ همانند دفاع مقدس نبود که نیروهای 
خودی و دشمن در یک جبهه مشخص باشند و تبادل 
آتش داشته باشید. اما در جبهه مقاومت سوریه، جنگ 
در شهرها با فاصله 20 متری دشمن داعشی اتفاق می 
افتاد. شجاعتمندی از شاخصه های مهم شخصیت حاج 
و  بود  ایثارگر  بین،  بود. سردار حق  بین  محمدعلی حق 

ایثارگر ماند. 
وقتی ایشان هم به شهادت رسیدند، با توجه به وضعیت 
کرونا با وجود اینکه تلاش کردیم پروتکل ها را رعایت 
کنیم. برای مراسم تشییع هیج جا اطلاع رسانی نکردیم. 
اما نمی شد مردم را کنترل کنیم. این هم برای ایثارگری 

و مردمداری این شهید والامقام بود.

حاج قاسم وقتی داشت انگشترش را در دست آقای حق بین می گذاشت در همان هنگام دست سردار حق بین را 
بوسید. فیلمش را بچه های لشکر حتما دارند. عرضم این است خیلی ها مجاهد بودند اما مجاهد نماندند، رهبر انقلاب با 

آن عظمت بارها در خصوص حاج قاسم گفتند ایشان شهید زنده است و آقا با یک بینشی این مطلب در کلامشان جاری شد. 
یعنی ایشان حاجی را بیمه کرده بود، اگر خدای ناکرده قدم اشتباهی از شهید سلیمانی عزیز سر می زد آن را به رهبر معظم 

انقلاب نسبت می دادند که این همانی بود که شما گفتید شهید زنده است.
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تیم فوتبال شهدای رزکان البرز، پس از یک فصل دوری، بازهم 
به رقابت های لیگ دسته دوم کشور صعود کرد، تا شاگردان 
محسن کریمی بازهم لیگ دویی شوند، اما در پی صعود تیم 
شهدای رزکان به لیگ دسته دو کشور، روز پنج شنبه، با حضور 
جمعی از مسئولین سیاسی و متولیان ورزش، ورزشکاران 
و مردم ورزش دوست استان البرز، مراسمی با عنوان جشن 
صعود شهدای رزکان به لیگ دو، در ورزشگاه شهدای رزکان 

برگزار شد.
مهدی عسگری نماینده مردم کرج، فردیس و اشتهارد در 
مجلس شورای اسلامی، مصطفی سعیدی سیرائی سرپرست 
شهرداری کرج، صادق حسنوند رئیس اجرای احکام مدنی 
دادگستری کرج، ملیحه اکبری عضو شورای شهر فردیس، 
مجتبی جانعلی مدیرکل ورزش و جوانان استان البرز، منصور 
بیک وردی رییس هیات فوتبال استان البرز و جمعی دیگر از 

مسئولین استانی در این مراسم حضور داشتند.
همچنین حمید کریمی مالک تیم شهدای رزکان درخصوص 
برگزاری این جشن گفت: این مراسم به یادبود زنده یاد محسن 
کمالزاده برگزار شد، همچنین در این مراسم از بازیکنان تیم، 

کادرفنی و اجرایی نیز تقدیر به عمل آمد.
این مسوول در پایان تصریح کرد: تلاش خواهیم کرد روزهای 
پرباری را برای ورزش استان در این بخش رقم بزنیم، در فصل 
گذشته، تمام بازیکنان تیم ما، در همه میدان ها با تمام توان 

و ظرفیت خود به بازی پرداخته اند  و صعودی تاریخی را رقم 
زدند.

گفتنی است، تیم شهدای رزکان، پس از ارائه عملکردی قابل 
قبول در مرحله گروهی، با صعود به مرحله پلی آف، از سد 
تیم های آرتام تبریز و پیام وحدت خراسان گذشت و مقتدرانه 
لیگ دویی شد، شایان ذکر است، پیش از شهدای رزکان البرز، 
تیم های شهرداری نوشهر به عنوان تیم نخست گروه اول، 
شهید اورکی اسلامشهر به عنوان تیم اول گروه دوم و تیم 
ون پارس نقش جهان به عنوان تیم اول گروه سوم به صورت 
مستقیم به رقایت های فصل آینده لیگ دسته دوم باشگاه 

های کشور صعود کرده بودند.
گرچه در مراسم جشن صعود رزکانی ها، رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی چندان مورد استقبال قرار نگرفت، اما امیدواریم، 
این تیم بومی و دوست داشتنی استان البرز، در فصل آتی در 
رقابت های لیگ دسته دو، حضور مستمر و موفق داشته باشد.

با حضور جمعی از مسئولین و ورزشکاران؛

مراسم جشن صعود تیم شهدای رزکان به لیگ دسته دو برگزار شد

گزارش

سارا گلزاری

  خبرنگار

تاسیس شرکت با مسئولیت محدود دفتر فنی مهندسی شاخص 
نگار متین درتاریخ 1400/06/22 به شماره ثبت 5187 به شناسه ملی 
14010268538 ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به 
شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. موضوع فعالیت :طرح و 
اجرای کلیه پروژه های ساختمانی اعم از ابنیه بتنی و فلزی - محوطه 
سازی - ایجاد فضای سبز- راه سازی و پل سازی- خاکبرداری- جدول 
گذاری و آسفالت معبر- انجام کلیه خدمات تاسیساتی- لوله کشی 
سرد و گرم وگازو آب- نصب و اجرای پروژه های تاسیسات فاضلاب 
و تصفیه خانه آب- کانال آب- ابنیه عمومی و ابنیه فنی- شهرسازی و 
معماری و انجام کلیه امور مهندسی نقشه برداری از قبیل زمینی و 

زیر زمینی- نقشه های مسطحاتی و توپوگرافی در اجرای تونل و مترو- 
نقشه برداری راه- ساختمانی و صنعتی- نقشه برداری خطوط انتقال 
نیرو و آب و گاز - هیدروگرافی- فتوگرافی- طراحی و تهیه پروفیل طولی 
و مقاطع عرضی و برآورد و محاسبه احجام عملیات خاکی - نقشه 
برداری اراضی - تهیه مدل سه بعدی از اراضی و املاک - تهیه نقشه 
UTM تعیین موقعیت GPS - تهیه نقشه عرصه و عیان- تهیه نقشه از 
بیلت- میکروژنودزی- تفسیر عکس هوایی امور مرتبط به GIS-- برداشت 
و پیاده سازی طرح های صنعتی - اخذ تسهیلات از بانکهای خصوصی 
و دولتی- شرکت در مناقصات و مزایدات مرتبط با موضوع شرکت 
درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذیربط مدت فعالیت 

: از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلی : استان البرز ، شهرستان 
نظرآباد ، بخش مرکزی ، شهر نظرآباد، محله نظرآباد ، خیابان الغدیر 
جنوبی ، کوچه شهید شعبانعلی بذرباچ)غدیر4( ، پلاک 0 ، ساختمان 
سرمایه  کدپستی 3331788791  واحد 3   ، دوم  طبقه   ، ستاره 
شخصیت حقوقی عبارت است از مبلغ 1,000,000 ریال نقدی میزان 
سهم الشرکه هر یک از شرکا آقای حسین توده خرمن به شماره ملی 
4890252509 دارنده 500000 ریال سهم الشرکه آقای حسن ارمندپیشه 
به شماره ملی 4899130831 دارنده 500000 ریال سهم الشرکه اعضا 
هیئت مدیره آقای حسین توده خرمن به شماره ملی 4890252509 
و به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت نامحدود و به سمت 

مدیرعامل به مدت نامحدود و به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت 
نامحدود آقای حسن ارمندپیشه به شماره ملی 4899130831 و به 
سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت نامحدود دارندگان حق امضا : 
کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهدآور شرکت از قبیل چک، سفته، بروات، 
قراردادها، عقود اسلامی و همچنین کلیه نامه های عادی و اداری با 
امضائ آقای حسین توده خرمن همراه با مهر شرکت معتبر می باشد 
اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه ثبت موضوع فعالیت مذکور به 

منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد.  )1194032(
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز 
مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری ساوجبلاغ

آگهی تغییرات شرکت فراز تهویه البرز شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 26079 و شناسه ملی 14003994550 
به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1400/04/13 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - محل شرکت از آدرس 
قبلی به آدرس جدید : » استان تهران ، شهرستان ملارد، بخش صفادشت، دهستان بی بی سکینه ، روستای یوسف 
آبادقوام ، خیابان صنعت ،خیابان چهارم غربی ،پلاک 0 کدپستی : 3164154322 » انتقال یافت و ماده مربوطه در 

اساسنامه بدین شرح اصلاح گردید.   )1194024(  
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز - اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری کرج

آگهی تغییرات شرکت بازرگانی ایستا نگین بینالود شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 35241 و شناسه ملی 14004342209 به 
استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1400/04/01 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - آقای محمد حسین کشتکار رضایی به کدملی 
0063824515 با پرداخت 49/500/000 ریال به صندوق شرکت در زمره شرکاء درآمد. - سرمایه شرکت از مبلغ 50/000/000 ریال به 99/500/000 
ریال افزایش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه شرکت اصلاح گردید . اسامی شرکاء و میزان سهم الشرکه هریک بعد از افزایش سرمایه 
: آقای محمد حسین کشتکار رضایی دارای 49/500/000 ریال سهم الشرکه آقای حامد رضاخواه دارای 49/500/000 ریال سهم الشرکه آقای 

سهیل معدنچی ها دارای 500/000 ریال سهم الشرکه.  )1194026(
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز - اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری کرج

آگهی تغییرات شرکت مرغدشت شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 1630 و شناسه ملی 10100976792 به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 
1400/04/26 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : -آقای اسداله مزینی به کد ملی 0043558143 بعنوان رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل انتخاب شدند. آقای 
حبیب اله امینی به کد ملی 4911019530 بعنوان نایب رئیس هیئت مدیره انتخاب شدند. - امضای کلیه اسناد بهادار و تعهدآور با امضای دو نفر از 
اعضای هیئت مدیره همراه با مهر شرکت و اوراق عادی و مراسلات با امضای یک نفر از اعضای هیئت مدیره با مهر شرکت تعیین گردید.   )1194028(
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز - مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری ساوجبلاغ

آگهی تغییرات شرکت سازین کار شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 2245 و شناسه ملی 10100183565 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1400/02/12 
تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - به موضوع فعالیت شرکت :« صادرات و واردات انواع آسانسور ، راهرو متحرک و پله برقی ، پارکینگ مکانیزه ، درب مخصوص ایستگاههای مترو، مواد 
اولیه و قطعات مربوط به آن ها و تولید ، سرویس ونگهداری ، نصب وراه اندازی انواع آسانسور ، راهرو متحرک و پله برقی ، پارکینگ مکانیزه ، درب مخصوص ایستگاههای مترو به 
موضع فعالیت شرکت، پس از اخذ مجوز از مراجع ذیصلاح« الحاق گردید و ماده مربوطه اساسنامه بدین شرح اصلاح گردید. - مرکز اصلی شرکت از آدرس قبلی به: » آدرس استان البرز 
، شهرستان کرج ، بخش مرکزی ، شهر کرج، محله مهرشهرفاز3 ، خیابان انقلاب ، خیابان 328 ، پلاک 281 ، طبقه همکف به کد پستی 3185817581« تغییر یافت و ماده مربوطه 

دراساسنامه اصلاح گردید. - تعداد اعضا از 2 نفر به 3 نفر افزایش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه اصلاح گردید.  )1194030(
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز - اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری کرج

آگهی تغییرات شرکت کشت وصنعت البرزیان سبز اندیش مهرآفرین شرکت تعاونی به شماره ثبت 2771 و شناسه ملی 14003686812 به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومی عادی سالیانه مورخ 1400/04/17 و نامه 1993مورخ 1400/05/23 اداره تعاون و کار و رفاه اجتماعی ساوجبلاغ تصمیمات 
ذیل اتخاذ شد : - صورتهای مالی سال 1399 مشتمل بر صورتحساب سود و زیان و ترازنامه تصویب گردید. - موسسه حسابرسی و خدمات مدیریت 
نیک روشان تهران به شماره ثبت11704 و شناسه ملی 10100459760 به عنوان بازرس اصلی و خانم زهرا شمس به کد ملی 0493572279به عنوان 

بازرس علی البدل به مدت یک سال انتخاب گردیدند.  )1194025(
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری ساوجبلاغ

آگهی تغییرات شرکت مرغدشت شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 1630 و شناسه ملی 10100976792 به استناد صورتجلسه 
مجمع عمومی عادی مورخ 1400/04/26 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - آقای اسد اله مزینی به کد ملی 0043558143 و آقای 
حبیب اله امینی به کد ملی 4911019530 و آقای محمد فاخری به کد ملی 0054762766 و خانم شیما مزینی به کد ملی 
0070843805 به عنوان اعضای هیئت مدیره برای مدت دو سال انتخاب گردیدند. -آقای رضا شیخیان به کد ملی 0054599679 
بعنوان بازرس اصلی و آقای سام ایروانی به کد ملی 0452583357 بعنوان بازرس علی البدل برای یک سال مالی انتخاب 

گردیدند. - ترازنامه حساب سود و زیان سال مالی 1399 تصویب گردید.  )1194027(
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز - مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری ساوجبلاغ

آگهی تغییرات شرکت صنعت پودر آریا شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 16412 و شناسه ملی 10103093220 به 
استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 1399/11/25 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - پیرو آگهی صادره به شماره های مکانیزه 
139930431236006908 و 139930431236006909 کدملی خانم زهرا شفیعی تبار اشتباه قید شده است که صحیح آن 

خانم زهرا شفیعی تبار به کد ملی 0043574793 می باشد.  )1194029(
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز - اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری کرج

آگهی تغییرات شرکت حامی کشت رسپینا شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 24376 
و شناسه ملی 10190058278 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1400/05/21 
تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - محل شرکت از آدرس قبلی به:« استان البرز، شهرستان طالقان، بخش 
مرکزی، شهر طالقان، محله شهرک طالقان، میدان امام خمینی)ره(، خیابان ورزشگاه، پلاک 0، ملک 
مظاهر شاه محمدی، طبقه همکف به کد پستی: 3369117432 » منتقل گردید و ماده مربوطه در 

اساسنامه اصلاح گردید.   )1194031(
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز - اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری کرج

آگهی  تاسیس شرکت

آگهی تغییرات

آگهی تغییرات

آگهی تغییرات

آگهی تغییرات

آگهی تغییرات

آگهی تغییرات

آگهی تغییرات

آگهی تغییرات
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اسکن کنید

درحاشیه

در انتظار تصمیم فدراسیون؛

بلاتکلیفی فوتبال هفت نفره برای 
شرکت در مسابقات جهانی اسپانیا

سرمربی تیم ملی فوتبال هفت نفره گفت: برای شرکت در 
مسابقات جهانی اسپانیا منتظر تصمیم فدراسیون جانبازان 
و معلولان هستیم تا آمادگی خود را به فدراسیون جهانی 
اعلام کنیم، امین الله مانی در گفت و گویی، اظهار کرد: برای 
شرکت در مسابقات جهانی فوتبال هفت نفره تا پنجم مهر 
فرصت داریم تا آمادگی را به فدراسیون جهانی اعلام کنیم، 
برای  را  آمادگی خود  نفره  فوتبال هفت  انجمن  هر چند 
شرکت در این مسابقات به فدراسیون جانبازان و معلولان 
اعلام کرده است اما هنوز هیچ پاسخی از فدراسیون دریافت 
نکردیم و همچنان منتظر تصمیم نهایی فدراسیون هستیم.
وی گفت: یکی از شروط شرکت در مسابقات جهانی اسپانیا 
تعهد پرداخت ۵۰۰۰ یورو به فدراسیون جهانی برای شرکت 
در مسابقات است. هر تیمی که آمادگی خود را برای شرکت 
اما به  در این مسابقات به فدراسیون جهانی اعلام کند 
مسابقات اعزام نشود، باید این مبلغ را به عنوان جریمه 
پرداخت کند، بنابراین منتظر تصمیم فدراسیون هستیم تا 
ببینیم در صورت اعلام آمادگی به فدراسیون جهانی امکان 

اعزام تیم به اسپانیا وجود دارد یا خیر؟
سرمربی تیم ملی فوتبال هفت نفره خاطرنشان کرد: سال 
گذشته برای فعالیت دوباره فوتبال هفت نفره چند مرحله 
اردوی استعدادیابی برگزار کردیم تا نفرات اصلی را به تیم 
ملی دعوت کنیم، متاسفانه به دلیل تشدید بیماری کرونا 
اردوی تیم ملی از خرداد تا امروز متوقف شده و همچنان 
بازیکنان در بلاتکلیفی به سر می برند تا وضعیت تیم برای 

شرکت در مسابقات جهانی اسپانیا مشخص شود.
او تاکید کرد: در صورتی که شرایط اعزام تیم به اسپانیا 
فراهم نشود، نه تنها تمام زحمات هم از بین می رود بلکه 
تیم فوتبال هفت نیز از هم پاشیده می شود، تلاش ما این 
است که این تیم را دوباره احیا و در مسابقات جهانی مطرح 
کنم تا کم کم شرایط حضور تیم در پارالمپیک فراهم شود.

کیومرث هدایتیان مربی تیم زیر 11 سال 
پسران آمریکا شد؛

یک ایرانی مربی تیم ملی تنیس 
روی میز زیر 11 سال آمریکا شد

یک ایرانی به عنوان مربی تیم ملی تنیس روی میز پسران 
در  حضور  برای  آمریکا  شد،  انتخاب  آمریکا  سال   ۱۱ زیر 
مسابقات تنیس روی میز زیر ۱۳ سال و زیر ۱۱ سال قهرمانی 
پان آمریکن مربیان تیم های ملی  خود را معرفی کرد و یک 

ایرانی نیز موفق شد صاحب سمت شود.
کیومرث هدایتیان، ملی پوش سابق جوانان ایران به عنوان 
مربی تیم زیر ۱۱ سال پسران آمریکا انتخاب شد، سایت 
تنیس روی میز آمریکا در مورد این انتخاب نوشت: کیومرث 
هدایتیان بیش از ۲۰ سال سابقه مربیگری دارد. او به عنوان 
یک بازیکن در بازی های آسیایی جوانان به نمایندگی از 
تیم ملی ایران شرکت کرد. او همچنین به طور حرفه ای 
در لیگ آلمان بازی کرده و بیش از ۲۰ سال در مسابقات 
سراسر اروپا شرکت کرده است. او بسیای از بازیکنان را از رده 

خردسالان تا پیشکسوتان را آموزش داده است.

توپ و تور

تیم ملی ایران مقتدرترین تیم مرحله اول والیبال قهرمانی 
آسیا، بهترین عملکرد خود را در میان ۱۶ تیم حاضر در 
مرحله نخست مسابقات قهرمانی آسیا به ثبت رساند، در 
مرحله نخست مسابقات، در میان ۱۶ تیم حاضر در این 
رقابت ها فقط تیم ایران موفق شد، تمام بازی های خود 
را با پیروزی سه بر صفر به پایان برساند، صدرنشینان 
دیگر گروه ها، دست کم یک ست به حریفان خود واگذار 
کردند، مثل ژاپن که یک ست مقابل بحرین باخت و 

چین تایپه یک ست را به کره جنوبی واگذار کرد 
و اما استرالیا هم به زحمت و با نتیجه سه 

بر ۲ از سد چین گذشت.
خود  3بر1  برد  که  تایپه ای ها  چین 

برابر پاکستان را جشن گرفته بودند  
كره  برابر  ايران  پيروزي  بعداز 
مرحله  به  صعودشان  جنوبي 
کردند،  قطعی  را  نيمه نهايي 
تیم چین تایپه روز گذشته 
در مقابل تیم ملی ایران برای 
آغاز  را  مبارزه  سرگروهی 

کردند که بازنده 3بر0 شد.
برای  ایران  تیم ملی 
سرگروهی در مصاف با تیم 
جواد  ترکیب  با  تایپه  چین 

عبادی پور،  میلاد  کریمی، 
کاظمی،  صابر  صالحی،  میثم 

علی اصغر  توخته،  امیرحسین 
در  حضرت پور،  محمدرضا  و  مجرد 

این میدان حضور پیدا کرد، اما وقتی 
آقای عطایی حریف را در ست سوم ناتوان 

دید، دیگر بازیکنان را جایگزین ترکیب اولیه 
کرد، علی رمضانی، مهدی جلوه، امین اسماعیل نژاد، 

اسماعیل مسافر، رضا عابدینی و ابوالفضل قلی پور )لیبرو 
دوم(، در کنار امیرحسین اسفندیار که در ست دوم هم 
بکار گرفته شده بود، جایگزین یاران اولیه کرد، تا هم 
فرصتی باشد تا توانایی هایش را بروز دهند و هم به 
از این آزمون  البته بخوبی  سنگ محک زده شوند که 

بیرون آمدند.
به هر حال، بازی با سرویس صابر کاظمی آغاز شد و 
اولین امتیاز برای تیم ایران به ثبت رسید و تیم ایران 
با قدرت بالایی در زدن سرویس، دریافت و آبشار و دفاع 
حریف را که نشانی از بزرگی نداشت با اختلاف 15 امتیاز 
مات کرد اما ست دوم حکایت دیگری داشت، در ست 
دوم که شاگردان عطایی حریف را دست کم گرفته بودند 
بعد از برتری 8- 6 در امتیاز 9 تن به تساوی داد و این 
تساوی تا امتیاز 23 ادامه داشت که صابر کاظمی امتیاز 
آورترین بازیکن روز گذشته، با سرویس های زهردار خود 

نتیجه را 25-23 به سود تیم ایران کرد.
با توصیه بهروز عطایی که نباید به تیم حریف اجازه 
عرض اندام بدهند و حریف را دست کم بگیرند، یاران 
بلند قامت ایران بازی را در این ست توفانی آغاز کردند و 
خیلی زود 8-3 از حریف پیش افتادند تا سرمربی دست 
به تعویض های پی درپی بزند و به نفرات ذخیره فرصت 
تمام  در  الحق  که  بخورند،  تا محک  بدهد  خودنمائی 

پست ها شایستگی خود را ثابت کردند. 
تمامی  شد،  انجام  سرگروهی  برای  که  بازی  این  در 
بازیکنان تیم ملی ایران با شایستگی نشان دادند که 
قدرت اول والیبال آسیا هستند، اما طبق معمول صابر 
کاظمی بازیکن تمام عیار و مرد همه فن حریف میدان 
بود بشرطی که نسبت به دریافت ها نیز اهمیت قائل 

شود.

تیم ملی والیبال ایران با شکست چین تایپه علاوه بر 
صدرنشینی در گروه )F( به عنوان تنها تیم بدون واگذاری 
حتی یک ست و شکست رقبای خود در مرحله گروهی 
و مرحله دوم مسابقات قهرمانی مردان آسیا به مرحله 
حضور  کنون  تا  ترتیب  بدین  کرد،  صعود  نیمه نهایی 
تیم های ایران، چین تایپه و چین در مرحله نیمه نهایی 
قطعی شده است و آخرین سهمیه پس از دیدار دو تیم 

استرالیا و ژاپن مشخص خواهد شد.
شایان ذکر اینکه تیم جوان چین سه بر دو از سد قطری 
گذشت که پیشتر ژاپن میزبان مسابقات را با وجود در 
اختیار داشتن ایشی کاوای معروف شکست داده بود، 
انجامید،  طول  به  ست  پنج  که  ماراتن  بازی  این  در 
چین جوان شده و جنگنده سه بر دو قطر چند ملیتی 

را شکست داد تا بازهم سر مایه گذاری قطری ها برای 
بازیکنان پا به سن گذاشته سایر کشورها نتیجه ندهد!

با ستارگان جوانی چون زانگ، چیانگ،  اما چینی ها 
پنگ، جی سی، کائو، لی و لیو )پاسور( نامزد پیکار در 
مرحله نیمه نهایی شدند که باید با تیم چین تایپه بازی 
کنند، داوری این بازی سنگین را داوود نافعی از ایران 
بر عهده داشت که با وجود در خواست های مکرر ویدیو 
چک از سوی مربیان دو تیم، بدون حاشیه و اعتراضی 

بخوبی این بازی حساس را قضاوت کرد.
در دیدار بعدی تیم پاکستان موفق شد با نتیجه 3بر 0 
کره جنوبی را شکست دهد، همچنین، مسابقات قهرمانی 
والیبال آسیا با دیدار دو تیم استرالیا و ژاپن پی گیری شد 
و چهار تیم نهایی این دوره از مسابقات مشخص شدند، 
در این بازی که حکم مرگ و زندگی برای ژاپن داشت 
میزبان موفق شد تیم استرالیا را 3 بر 0 شکست دهد تا 
سامورایی ها نیز در جمع چهار تیم نهایی حاضر باشند، 
به این ترتيب در مرحله نیمه نهایی ایران باید به 
مصاف چین برود و ژاپن با چین تایپه بازی 

خواهد کرد.
چین  که  این جاست  جالب  نکته 
موفق شده است در این مسابقات 
ژاپن را ببرد و آن ها را به دردسر 
بیندازد و اصلًا نمی توان آنها 
دانست،  ساده ای  حریف  را 
صورت  در  دیگر  طرف  از 
دو  ژاپن،  و  ایران  پیروزی 
دیگر  بار  آسیا  اول  قدرت 
در فینال روبروی هم قرار 
یک  شاهد  تا  می گیرند 
جذاب  و  حساس  فینال 
باتوجه  که  چرا  باشیم. 
المپیک۲۰۲۰  بازی های  به 
بازی  ایران  تیم  که  توکیو 
ژاپن  های  بادامی  چشم  به  را 
می تواند  دیدار  این  کرد،  واگذار 
بازی تلافی جویانه توسط نسل جدید 

والیبال ایران با مربی ایرانی باشد.
در  روز شنبه ۲۷ شهریور ماه  ترتیب  این  به 
ساعت 10و 30 دقیقه با چین دیدار می کند و چین 
تایپه با ژاپن در ساعت 13و 30 دقیقه به مصاف یکدیگر 
و  بیست  فینال  و  بندی  رده  دیدارهای  رفت،  خواهند 
یکمین دوره رقابت های قهرمانی والیبال مردان آسیا روز 
یکشنبه ۲۸ شهریور ماه ۱۴۰۰ برگزار می شود، در نهایت 
باید دید بهروز عطایی موفق به قهرمانی با تیم جوانش 
خواهد شد یا خیر و اما بار دیگر شاهد ضعف گردانندگان 
برنامه های تلویزیونی شبکه ورزش شدیم که بر خلاف 
اعلام پخش مستقیم دیدار تیم های استرالیا و ژاپن از 
پنج شنبه شب، که می بایست از ساعت 13 و 30 دقیقه 
بطور زنده از این شبکه پخش شود، قادر به انجام تعهد 
خود در قبال علاقه مندان والیبال که مشتاقانه چشم 
به صفحه جادوئی دوخته و منتطر پخش این مسابقه 
پخش  و   تغییر  این  علت  تا  نشدند  بودند،  حساس 
مستقیم بازی های والیبال قهرمانی مردان آسیاهمچنان 

در پرده ابهام باقی بماند!

در آخرین روز مرحله دوم رقابت های والیبال قهرمانی مردان آسیا؛

ایران 3 -0 چین تایپه؛ طبق معمول خوب بردیم!
تیم ملی ایران برای سرگروهی در مصاف با تیم چین تایپه با ترکیب جواد کریمی، میلاد عبادی پور، میثم صالحی، صابر کاظمی، 

امیرحسین توخته، علی اصغر مجرد و محمدرضا حضرت پور، در این میدان حضور پیدا کرد، اما وقتی آقای عطایی حریف را در ست 

سوم ناتوان دید، دیگر بازیکنان را جایگزین ترکیب اولیه کرد، علی رمضانی، مهدی جلوه، امین اسماعیل نژاد، اسماعیل مسافر، رضا 

عابدینی و ابوالفضل قلی پور )لیبرو دوم(، در کنار امیرحسین اسفندیار که در ست دوم هم بکار گرفته شده بود، جایگزین یاران اولیه کرد، 

تا هم فرصتی باشد تا توانایی هایش را بروز دهند و هم به سنگ محک زده شوند که البته بخوبی از این آزمون بیرون آمدند.

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار



n صاحب امتیاز و مدیرمسئول: مهرداد تیموری                                        n  سردبیر: مهدی تیموری                                 n  دبیر تحریریه: محمدرضا ولی زاده
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استقلال  باشگاه  مدیریت  برق  و  پُرزرق  کرسی  که  حالا 
و  تعیین  تا  است،  شده  سیاسی  جناح بندی های  درگیر 
تکلیف شرایط مدیریت باشگاه و اعلام پیروزِ این جنگ 
قدرت، بهتر است شرایط تیم استقلال در لیگ بیست و 
یکم را بررسی کنیم، گرچه باید به این موضوع توجه کنیم 
که، آینده نیمکت آبی ها هم به شرایط مدیریت آن ها نیز 
گره خورده است، اما چه کنیم که فعلا باید منتظر بمانیم!

اما جدا از هر فعل و انفعالی که در تیم مدیریتی استقلال 
رخ دهد، استقلال در بعد فنی، کار دشواری را در فصل 
آتی، در پیش دارد، باتوجه به عملکرد نامطلوب استقلال 
و  مدیریت  جز  مقصرانی  که  انتقالات  و  نقل  فصل  در 
کادرفنی ندارد و شرایط مناسب تر رقبای اصلی آن ها برای 
فنی  سطح  البته  و  یکم  و  بیست  لیگ  در  جام  کسب 
آبی ها در شرایط عدم تقویت تیم در روزهای آینده، کار 
برای موفقیت در فصل آتی دشوار است و این موضوع به 

حقیقتی غیرقابل انکار تبدیل شده است.
در همین ابتدای کار بهتر است به این موضوع اشاره کنیم 
به فرهاد مجیدی  انتقاداتی جدی، نسبت  که هنوز هم 
در قامت سرمربی تیم استقلال، در بعد فنی و همچنین 
در مقوله های رفتاری و اخلاقی وارد است، چه در نتایج 
آبی ها با فرهاد، که او را مردِ جدال های بزرگ نشان نداده 
و استقلال تحت هدایت او، چندان یک تیم منسجم و 
که  ابهاماتی  و چه  است  نبوده  جام  برای کسب  مدعی 
با  رفتار  قبال  در  مجیدی  فرهاد  تصمیمات  درخصوص 
مدیریت باشگاه، سیاست های اشتباه او در فصل نقل و 
انتقالات و شائبه هایی که مدیریت استقلال با عنوان های 
مختلف درخصوص برخی از موضوعات، به آن دامن زد که 
قطعا مجیدی هم باید به آن ها در آینده پاسخگو باشد، 
انتقادات مهمی است، که پیش از آغاز راه آبی ها در لیگ 
بیست و یکم به سرمربی احتمالی آن ها در فصل آینده 

وارد است.
اما استقلالی ها، سالیانی است که درگیر چرخه ای باطل و 

معیوب شده اند که فصل به فصل، به دلایل مختلف، با 
نتیجه سرمایه سوزی، پیشکسوتان این باشگاه به قتلگاهی 
به نام نیمکت مربیگری استقلال می رسند! از علی منصور 

و پرویز گرفته تا فکری و صمد و دیگر رفقا!
حال در سالیان اخیر، نام یکی از این پیشکسوتان قدیمی 
باشگاه استقلال، بیش از بقیه در فعل و انفعالات آبی ها 

فرهاد  می خورد،  چشم  به  نیمکت شان  روی 
مرتبه  سه  اخیر  سال های  در  محیدی، 

به نیمکت  زمانی متفاوت  بازه های  در 
این  است، هر سه بار  رسیده  استقلال 
به  آبی ها  که  بود  شرایطی  در  رخداد، 
وقت  سرمربی های  با  مختلف  دلایل 
خود قطع همکاری کرده بودند، از شفر 
نتایج ضعیف  علت  به  که  فکری  و 
تا  گرفته،  دادند  فرهاد  به  را  جایشان 

اتفاقات عجیب  آن  با  استراماچونی که 
و غریب بار سفر از ایران بست، به 

فرهاد مجیدی  هر جهت، 
نیمکت  اول  نام 

بوده  استقلال 
است.

استقلال  اما 
ست  ت ها مد
فقدان  از  که 
زیرساخت  های 
باشگاه  یک 
رنج  حرفه ای 
خدا  می برد، 

نگذرد از کسی که 
پای مدیران سفارشی 

را به این باشگاه باز کرد، 
بلاهایی که در این پنج 
سال بر سر استقلال نائل 
آمد، هفتاد و اندی سال 
اعتبار و افتخار آن ها را 
داد  قرار  تحت الشعاع 
و خون به جگر هوادار 
کرد، به هرجهت عملکرد 
و رویکرد منصوبان وزارت 
ورزش در سالیان اخیر، 

ساختار آبی ها را معیوب کرد، حال برای تغییر ساختارها، 
استقلال نیازمند یک مدیر واقعی است، که البته این موضوع 
یک بحث مفصل جداگانه دارد که باید منتظر ماند و دید، 
داستان تقسیم قدرت در باشگاه به کجا خواهد کشید، اما 
آبی ها روی نیمکت شان،  از سرمایه سوزی  برای جلوگیری 
استقلال را باید از همان چرخه باطل مذکور رهایی ساخت، 
پس برخلاف ادعاهای واهی برخی، فرهاد مجیدی 
هم فعلا جزوی از آن چرخه باطل است که 
سوءمدیریت منصوبان سفارشی و سیاست ها 
و رفتارهای غیرحرفه ای پیشکسوتان باشگاه، 
روی  بر  کوتاهی  زمان  مدت  در  را  آن ها 
کرده  سوختن  به  وادار  استقلال،  نیمکت 

است.
اما بهرحال، در فصل بیست و یکم باید شرایط 
استقلال تغییر کند، فرهاد مجیدی برخلاف آنچه 
که در گذشته از او به خاطر داریم، این بار باید پای 
این فرضیه،  رفتن!  پای  نه  باشد،  داشته  ماندن 
مهم ترین  که  دارد  متعددی  برهان های 
این چرخه  از  آن، رهایی استقلال 
در  مجیدی  اگر  است،  باطل 
فصل آینده روی نیمکت 
استقلال بماند، خیلی از 
مسائل برای هواداران 
شد،  خواهد  روشن 
برخلاف  مجیدی 
قبلی،  دفعه  سه  
خودش  این بار 
تیمش را بسته، 
گابریل  آمدن  با 
نیاز  گویا  پین، 
دستیار  به 
دیگر هم ندارد، 
تیمی  با  حال 
به  نسبت  که 
خودش  تفکرات 
بسته شده، باید برای قهرمانی 
لیگ بیست ویکم بجنگد! حال 
در شرایط فعلی، دیگر جا زدن 
جایز نیست، نه از سوی فرهاد 
منتظر  خیلی ها  یقینا  که 

دیدن استقلال مدل او در فصل آتی هستند و چه از طرف 
مدیران و هواداران آبی ها! به هر جهت آینده فرهاد و استقلال، 
به نتایج تیمی بستگی دارد، که برای اولین بار با تفکرات او 
بسته شده است! البته تیمی که بی جهت زیر و رو شد و 
بیش از نیمی از آن دست خوش تغییراتی قرار گرفت که 

شاید الزامی نبود.
اگر فرهاد ساختارها را اصلاح کند و با این تیم نتیجه بگیرد، 
آن وقت، می تواند در قامت یک مربی، فصل جدیدی را برای 
استقلال رقم بزند و سالیان سال، روی نیمکت استقلال جا 
خشک کند، آن وقت کی بهتر از شماره هفت محبوب که 
بتواند نجات بخش آبی ها باشد، اما اگر مجیدی نتواند نتیجه 
مطلوبی را در فصل آینده کسب کند، آن وقت است که حداقل 
تکلیف استقلال و فرهاد و هواداران مشخص خواهد شد، 
تکلیفی که راه علاجِ این استقلال گرفتار را، خروج از همان 
چرخه باطلِ پیشکسوت سوز معرفی خواهد کرد، دقیقا مانند 
خروج پرسپولیس از چرخه درخشان و استیلی ها و... که با 

آمدن برانکو، کلید نجات پرسپولیس لقب گرفت.
وجود  مجیدی  ابقای  جز  راهی  موجود،  شرایط  در  باری؛ 
نخواهد داشت، زیرا هم زمان اندک است و هم گزینه ای برای 
جایگزینی او وجود ندارد، با علم بر اینکه اغلب مربیان داخلی 
از یک سطح دانش فنی بهره می برند، هرکس از پیشکسوتان 
دیگر هم در این وادی حضور پیدا کند، شانسی برای نجات 
استقلال نخواهد داشت، به علت اینکه بهانه خوب بسته نشدن 
و دیر اضافه شدن، بازهم به همان چرخه معیوب باز می گردد! 
حال در نهایت باید منتظر ماند و دید، استقلالی ها فصل 
آتی را با چه شرایطی دنبال خواهند کرد، فصلی که یک 
قمار بزرگ روی فرهاد مجیدی است، کسی که می داند، 
لیگ بیست و یکم، آخرین فرصت برای او خواهد بود، 
البته پیروز جنگ قدرت در مدیریت آبی  ها هم در همه 
نماند  ناگفته  گرچه  بود،  خواهد  موثر  مذکور،  شرایط 
مجیدی نشان داده، حداقل لایق یکبار فرصت دادن نیز 
بوده است، پس بهتر است، برای یک فصل هم که شده، 
پایان  در  تا  برسد،  اتمام  به  ناشتا  اظهارنظرهای  داستان 
بهتر  مجیدی،  عملکرد  درخصوص  یکم،  و  بیست  فصل 

سخن گوییم.
عدم  درخصوص  استقلال  باشگاه  که  بیانیه ای  با  البته 
کرده،  منتشر  اعتراضی شان  تجمع  در  هواداران  شرکت 
شرایط آینده نیمکت استقلال پیچیده تر هم شده است، 
حال باتوجه به رخدادهای اخیر، جدایی فرهاد هم از این 

به بعد می تواند محتمل تر باشد!

قرعه کشی یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان آسیا برگزار شد 
و پرسپولیس باید به مصاف الهلالی برود که روی کاغذ تیم 
قدرتمندی محسوب می شود؛ هرچند در بازی با استقلال 
متزلزل نشان داد، شاگردان گل محمدی در حالی باید با 
الهلال دیدار کنند که هیچ مسابقه رسمی تا ۲۴ مهر ندارند!

به دلیل اتمام دیرهنگام مسابقات فصل قبل و برنامه های 
تمرینی تیم ملی تصمیم براین شد که لیگ برتر اواخر مهر 
آغاز شود اما حالا مشخص شد که این برنامه ریزی بدون 
شده  پرسپولیس  گریبانگیر  حالا  و  گرفته  صورت  بررسی 
است، هیچ یک از کشورها چنین شرایطی ندارند و معلوم 

نیست در جلسات مدیران برنامه ریز فوتبال در چه مورد 
بحث می شود و چه ملاک هایی را برای تعیین تاریخ شروع 

مسابقات در نظر می گیرند.
البته نمی توان برنامه ریزی عجیب AFC که براساس تقویم 
شرق آسیا است را در این دردسر نادیده گرفت اما همان 
طور که کشورهای دیگر براساس همین تقویم مسابقاتشان 
را انجام می دهند ایران هم بعد از سال ها باید نحوه برنامه 
ریزی را آموخته باشد. برنامه تمرینات تیم ملی که یکی 
از مهم ترین عوامل تاخیر شروع لیگ بود هم هنوز اعلام 
نشده و نکته دیگر هم اینکه لژیونرها نیز برای حضور در 

تمرینات مشکل دارند.
تیم ملی ۲۰ مهر با کره جنوبی بازی دارد و چهار روز بعد 
پرسپولیس باید با الهلال دیدار کند. این اتفاق برای شاگردان 
بازیکنان  گل محمدی هم جنبه مثبت دارد؛ هم منفی. 
پرسپولیس که درتیم ملی هم تعدادشان کم نیست می 
توانند بازی رسمی را تجربه کنند اتفاقی که به مدد برنامه 
ریزی مسئولان برای تیم باشگاهی شان رخ نمی دهد اما 
از سوی دیگر فرصت کمی برای استراحت دارند و باید در 
اردوهای تیم ملی حاضر شوند و کادرفنی پرسپولیس هم 
کار دشواری برای هماهنگی این بازیکنان با تازه واردها دارد.

فرصت آخر یا بوی جدایی؛

فرهاد و استقلال؛ چرا بله، چرا خیر!؟

یک بی برنامگی تمام عیار؛

گل به خودی سازمان لیگ به پرسپولیس برای جدال با الهلال!

مستطیل سبز

سوژه

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه


